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Odmítnou rektoři definitivně nápad ministerstva školství
zavést zápisné na vysokých školách

9.11.2010, 18:10, pořad: Ozvěny dne

Veronika SEDLÁČKOVÁ, moderátorka
--------------------
Pokusný balonek vypuštěný nedávno ministerstvem školství, zdá se, klesá zpátky na zem. Totiž myšlenka, že by
se na vysokých školách platilo už od příštího září šestitisícové zápisné. Tato předzvěst školného by měla zmírnit
finanční problémy univerzit. Náměstek ministra školství dnes ale po setkání s rektory uvedl, že vedení resortu od plánu
zavést zápisné upustí, jestli nezíská podporu vysokých škol a veřejnosti. Naším dalším hostem je Václav Havlíček,
místopředseda Konference rektorů pro ekonomické a sociální záležitosti a taky rektor ČVUT. Dobrý večer, pane
profesore.

Václav HAVLÍČEK, místopředseda Konference rektorů pro ekonomické a sociální záležitosti, rektor ČVUT
--------------------
Dobrý večer.

Veronika SEDLÁČKOVÁ, moderátorka
--------------------
Dá se říct tím dnešním setkáním a konstatováním, že myšlenka zápisného definitivně padá?

Václav HAVLÍČEK, místopředseda Konference rektorů pro ekonomické a sociální záležitosti, rektor ČVUT
--------------------
Já se domnívám, že tak jednoznačné to není, nicméně samozřejmě pan náměstek komentoval výsledky našeho jednání,
jednání předsednictva konference rektorů s panem ministrem a jeho náměstky, ve kterém bylo jednoznačně řečeno, že
ministerstvo bez podpory rektorů návrh zákona o zápisném nepředloží.

Veronika SEDLÁČKOVÁ, moderátorka
--------------------
Vy osobně byste ho uvítal, toto opatření zápisné nebo jste spíš proti?

Václav HAVLÍČEK, místopředseda Konference rektorů pro ekonomické a sociální záležitosti, rektor ČVUT
--------------------
Já jsem někde uprostřed, protože samozřejmě zavedení zápisného by mohlo mít pozitivní, dva pozitivní efekty, jednak
zvýšení motivace studentů ke studiu a k náročnosti na kvalitu výuky, jednak by mohlo částečně nahradit výpadek státního
rozpočtu, kdy návrh státního, vládní návrh státního rozpočtu, který dnes leží ve sněmovně, snižuje celkové státní výdaje
na vzdělávací činnost o 2,3 miliardy oproti roku 2010 ...

Veronika SEDLÁČKOVÁ, moderátorka
--------------------
Ale něco vám tam asi chybí, pane profesore, když jste jenom na půl cesty, co vám chybí právě v tomto navrhovaném
opatření?

Václav HAVLÍČEK, místopředseda Konference rektorů pro ekonomické a sociální záležitosti, rektor ČVUT
--------------------
Tak za prvé, se domnívám v souladu s některými mými kolegy, že zápisné nebo školné nemá nahrazovat státní
příspěvek, ale mělo by navýšit rozpočty vysokých škol tak, aby se snížila dlouhodobá podfinancovanost veřejného
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vysokého školství u nás. To je první záležitost. Čili nemá to být náhrada nedostatku státních financí. A druhá záležitost
je, že samozřejmě musí takové opatření být ruku v ruce s určitou finanční podporou studentů, která zabrání tomu,
aby to zápisné nebo v budoucnu školné snižovalo možnost nebo znemožňovalo studium studentům z méně finančně
zajištěných rodin.

Veronika SEDLÁČKOVÁ, moderátorka
--------------------
Bude se tedy o tomto opatření ještě diskutovat, když říkáte, že není až tak úplně zavržené, zatím?

Václav HAVLÍČEK, místopředseda Konference rektorů pro ekonomické a sociální záležitosti, rektor ČVUT
--------------------
Tak určitě o tom budeme diskutovat 2 prosince na plenárním zasedání České konference rektorů, kde budou přítomni
všichni rektoři, toto je natolik citlivá záležitost, že předsednictvo České konference rektorů si nemůže osvojovat právo
hovořit za všechny vysoké školy.

Veronika SEDLÁČKOVÁ, moderátorka
--------------------
Upřesňuje profesor Václav Havlíček, rektor pražské ČVUT a místopředseda České rektorské konference. Já vám děkuji,
na shledanou.

Václav HAVLÍČEK, místopředseda Konference rektorů pro ekonomické a sociální záležitosti, rektor ČVUT
--------------------
Na shledanou.


